
      Zápis č. 2/2008 
 

Rada Ústavu matematiky a statistiky 
Dne 19. 11. 2008 

 
Přítomni: Rosický, Janyška, Hilscher, Bulant, Čadek,  Došlý, Horák, Horová, M. Kolář, 
Kučera, Plch, Pospíšil, Slovák, Wimmer, Kunc. 
Omluveni:  Došlá, Paseka. 
 
 
Program:   1)  Nastěhování do nové budovy 

2) Rozpočet ústavu 
3) Nové studijní programy 
4) Evropské strukturální fondy 
5) Nové pracovní smlouvy 
6) Spolupráce s ESF 
7) Přijímací řízení 

 
 
Ad 1) Proběhlo úspěšně. Fakulta využila naši nabídku poloviny půdní vestavby a většiny 
suterénu k dočasnému umístění části biologie (genetika, parazitologie); mělo by se jednat o 3 
až 4 roky, kdy by měla biologie přejít do Bohunic. Laboratoře v suterénu generují zápach, 
který chceme řešit důsledným zavíráním dveří u vyústění schodiště ze suterénu, ponecháním 
otevřeného zadního vchodu, větráním schodiště a zavíráním dveří u křídel všech našich pater 
(otevírání klíčem či kartou).   
Dále jsme vyhověli prof. Slovákovi a dočasně pronajali druhou polovinu půdní vestavby pro 
CTT. Zde vše funguje bez problémů. 
     
Ad 2)  Náš rozpočet v 2008 je příznivý. Vracíme se k roku 2007 a nárůst se projeví na 
odměnách našich pracovníků. Lze očekávat, že náš rozpočet v roce 2009 zůstane na letošní 
úrovni. Tyto příznivé skutečnosti považujeme za důsledek uvážlivé rozpočtové politiky Sekce 
matematiky v minulosti a ÚMS v současnosti. 
 
Ad 3) Byl nám akreditován nový magisterský obor „Finanční a pojistná matematika“ a výuka 
v něm již probíhá. Nebyl nám akreditován obor „Počítačové modelování a simulace“. 
Zamítnutí odráží jistou chaotičnost našeho návrhu. Připravujeme však akreditaci (širšího) 
bakalářského oboru  „Počítačové modely a simulace v přírodních vědách“, kterou plánujeme 
předložit v březnu či dubnu 2009. 
 
Ad 4) Podali jsme projekt „Univerzitní výuka matematiky v měnícím se světě“ v rámci výzvy 
2.2 programu VpK. Projekt je plánován na 3 roky s celkovým rozpočtem 20 mil. Kč. Skládá 
se z částí    (i) rozběh Finanční matematiky 

      (ii) inovace naší servisní výuky 
      (iii) inovace bakalářského programu Aplikovaná matematika.   

Po akreditování „Počítačových modelů“ zvážíme podání dalšího projektu v rámci výzvy 2.3 
orientovaného na podporu této aktivity. 
Nepodáváme projekt v rámci výzvy 2.2 neboť tato byla na poslední chvíli zúžena na ´další 
odborné vzdělávání pracovníků výzkumu´ a ´další vzdělávání pracovníků výzkumu v oblasti 
řízení´. 



Zamýšlíme podal projekt až bude výzva obsahovat ´podpora vytváření kvalitních týmů 
výzkumu a jejich rozvoje´. 
 
Ad 5) Byly prodlouženy všechny „trvalé“ pracovní smlouvy končící v 2008 s výjimkou dr. L. 
Lomtatidze, která byla přijata na výuku v oboru Matematika-Deskriptivní geometrie, který 
zaniká pro nezájem studentů. Dr. Lomtatidze plánuje 5letou mateřskou dovolenou, což 
neumožňuje vhodné přeškolení. Na základě dohody s dr. Osičkou nebude prodloužena jeho 
pracovní smlouva vzhledem k jeho plánovanému odchodu do invalidního důchodu. Pracovní 
poměr rozvázal pan Tajovský. Přijali jsme dr. Řezáče na oddělení aplikované matematiky, 
čímž zároveň předjímáme výše zmíněný projekt 2.3 (dr. Řezáč se zabýval finanční 
matematikou v praxi).  
Z  „dočasných“ smluv neprodlužujeme smlouvu prof. Jurečkové. 
     
Ad 6)  Od dubna probíhá intenzivní jednání s vedením ESF o přechodu jejich oddělení 
matematiky (dr. Bauer, dr. Králová, dr. Matulová, dr. Studený) na náš ústav s tím, že 
převezmeme výuku matematiky na ESF. Připravili jsme inovaci této výuky, která byla 
vedením ESF velmi příznivě přijata. Návrh neprošel senátem ESF, situace je v současnosti 
nejasná. Realizace návrhu by pro nás neznamenala finanční zisk, byl by to však významný 
strategický krok k modernizaci MU a k posílení postavení ÚMS. 
 
Ad 7) Na většinu matematických oborů začínáme přijímat bez přijímací zkoušky. Inovovali 
jsme naši webovou stránku, věnujeme velkou pozornost propagaci.  
 
 
 
Zapsal: prof. Rosický 
 


